

## Mr Hatem Nour El-Din

The EMHJ and the WHO Regional Office for Eastern Mediterranean family wishes to express our condolences to the family and friends of Mr Hatem Nour El-Din, who passed away on 14 June 2022. Mr Nour El-Din joined the Regional Office as a Library Assistant in 1996 when it was located in Alexandria and later led the Library and Knowledge Sharing team. Mr Nour El-Din was passionate and innovative about knowledge sharing and publishing processes. He played a pivotal role in advancing library and knowledge sharing services at regional level, as well as leading key innovations such as library digitization, expansion of Hinari services to countries, launch of the Knowledge Management and Virtual Health Sciences portals, development of early versions of the Regional Committee App as well as the expansion of the Institutional Repository for Information Sharing, and the services and production quality of the printshop. Mr Nour El-Din was highly respected among WHO library teams globally, regionally and within countries of the region. He will be missed by all of us. He is survived by wife and two daughters.



### السيد حاتم نور الدين

تعرب أسرة المجلة الصحية لشرق المتوسط والعاملون في المكتب الإقليمي لمنظمة الصحة العالمية لشرق المتوسط عن خالص عزائهم وصادق مواساتهم لأسرة وأصدقاء المغفور له بإذن الله السيد حاتم نور الدين، الذي وافته المنية في 14 يونيو / حزيران 2022. وقد انضم السيد حاتم نور الدين إلى المكتب الإقليمي في عام 1996، عندما كان المكتب في الإسكندرية، حيث عمل مساعداً في المكتبة، ليرأس بعد ذلك فريق العمل بالمكتبة وتبادل المعلومات. ولقد كان -رحمه الله- متحمساً ومبدعاً في عمله، يواكب كل جديد في مجال تبادل المعلومات والنشر، إذ كان له دورٌ محوري في النهوض بخدمات المكتبة وتبادل المعلومات على الصعيد الإقليمي، كما قاد كذلك ابتكارات رئيسية منها رقمنة المكتبة، وتوسيع نطاق خدمات مبادرة إتاحة الوصول إلى البحوث الصحية (Hinari) حتى تستفيد منها البلدان، وإطلاق بوابات إلكترونية لإدارة المعلومات والعلوم الصحية، وتطوير نسخ أولية من تطبيق اللجنة الإقليمية على الأجهزة المحمولة، والتوسع في "المستودع المؤسسي لتبادل المعلومات"، وخدمات المطبعة وتحسين جودة إنتاجها. لقد رحل السيد حاتم عن هذه الدنيا الفانية، لكنه لن يرحل أبداً من قلوب كل من عرفه وتعامل معه من الزملاء في مكتبة منظمة الصحة العالمية بالمقر الرئيسي وفي المكتب الإقليمي وعبر الدول الأعضاء في الإقليم، الذين يُكُونون له كل احترام وتقدير. وتوفي -رحمه الله- عن زوجة وابنتين، نسأل الله أن يلهمهن الصبر والسلوان.

رحم الله السيد حاتم نور الدين وأسكنه فسيح جناته.

وإننا لله وإنا إليه راجعون